
Felvételünkön: A gyerekek várják a Mikulás ajándékait. A falu széleskörű összefogása 
révén – lakosság, vállalkozók, önkormányzat, polgárőrség – tudott a hagyományos 
polgárőr-Mikulás gazdagon kedveskedni az ecseri gyerekeknek Mikulás ünnepén. 
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Nagyközségünk minden lakójának 
áldott, békés karácsonyt és eredményekben 
gazdag új évet kívánunk! 

Ecser Nagyközség Önkormányzata, intézményei, Szlovák Önkormányzata,
civil szervezetei, az egyházközségek és a Cserfa szerkesztősége
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Vinšujeme Vám požehnané Vianoce a šťastlivý Nový rok!
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A képviselő-testület novemberi üléséről

A képviselő-testület november 15-én 
megtartott soros ülésén elfogadásra került 
a Rábai Miklós Művelődési és Közösségi 
Ház, Könyvtár beszámolója, és a testület 
megalkotta önkormányzati rendeletét a 
2023. évi költségvetésről szóló 
önkormányzati rendelet módosításáról. 

Elfogadták az önkormányzat 2024. évi 
belső ellenőrzési tervét és a képviselők 
jóváhagyták az Andrássy Utcai Óvoda, a 
Cserfa Kuckó Óvoda, az Ecseri 
Önkormányzati Konyha, a Rábai Miklós 
Művelődési és Közösségi Ház, Könyvtár, 

az Ecser Nagyközség Önkormányzata és a 
Polgármesteri Hivatal között kötendő, a 
gazdálkodással kapcsolatos 
munkamegosztás és felelősségvállalás 
rendjéről készült megállapodásokat. 

Az előterjesztés szerint elfogadta a 
képviselő-testület a Cserfa Kuckó Óvoda 
és az Andrássy Utcai Óvoda Módosító 
Okiratát és egységes szerkezetbe foglalta 
annak Alapító Okiratát.

Felhatalmazta a polgármestert az 
okiratok aláírására és hogy tegye meg a 
szükséges intézkedéseket a Magyar 

Államkincstár felé. A képviselők 
megbízták a polgármestert a Zrínyi utca 
41. szám alatt kialakításra kerülő 
gyógyszertárral kapcsolatos 
megállapodási tervezet előkészítésével, 
tárgyalások folytatásával, valamint 
engedélyezési és kivitelezési terv 
készíttetésével. 

A testület keretösszeget biztosított a 
Monori Rendőrkapitányság Maglódi 
Rendőrőrsön dolgozó, Ecserrel foglalkozó 
két rendőr jutalmazására. A testület 
elfogadta a polgármesteri beszámolót.

A kké i llő t tttüülül t bb
Munkában a képviselő-testület

A Laky Ilonka Általános Iskola minden évben megrendezi a Nemzetek napját, amikor egy ország kerül a 
tanintézmény foglalkozásainak fókuszába. November 16-án az uniós országok közül Olaszország volt so-
ron. A tanulók megismerkedhettek az ország művészetével, konyhájával, hírességeivel, érdekes szokásaival.

AAAAAAAAAAAAAAAAA
ttttttttatattttt
r

Nemzetek
napja
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Boldog karácsonyt és új évet az ecserieknek!
Budapest Főváros Kormányhivatala 
(BFKH) Népegészségügyi Főosztály 
megszüntető határozatot hozott, amivel 
feloldotta a településünket érintő ivóvíz- 
korlátozást. Ezzel hivatalosan is 
kimondták, hogy minden korosztály 
számára korlátozások nélkül iható a 
vezetékes víz Ecseren! 

Már írtam róla, hogy több hónapja 
nem mértek magas értéket, de a 
folyamatok most zárultak le. A határozat a 
DPMV honlapján olvasható. 
Rendszeresen, évente több alkalommal 
történik – főként a közintézményeinknél 
– ivóvízvizsgálat. Így történt ez idén év 
elején is. Az éves ütemterv szerint 2023. 
május 9-én végzett ivóvízvizsgálat során 
egy mérőponton magas nitráttartalmat 
állapítottak meg. Ezért a BFKH azonnali 
korlátozást rendelt el. Kötelezte a 
szolgáltatót „csecsemővíz” osztására. Az 
osztás a Rábai Miklós Művelődési Házban 
került megszervezésre. 

Hosszas küzdelem, vizsgálatok, 
ellenőrzések kezdődtek el. Először csak a 
szokásos helyeken, később bővítették a 
mérési pontok számát, ahol hetente vettek 
vízmintát. A mérések mellett az érintett 
településrész környezetében és egyéb 
frekventált helyeken elkezdték ellenőrizni 
az esetleges szabálytalan összekötéseket. 

Az ellenőrzések során több szabálytalanság 
került feltárásra és megszüntetésre, 
ezekről már több alkalommal 
beszámoltam. Vélhetően a több száz 
ellenőrzésnek, a tolózárak beépítésének és 
a hálózat átmosásának köszönhetően, 
nyár végére értünk el oda, hogy már sehol 
nem mértek magas értéket. Szeptember 
elején kért az üzemeltető tájékoztatást, a 
korlátozás megszüntetésének menetéről, 
ami alapján október 4-én indult el a 
korlátozás megszüntetése iránti eljárás. Ez 
az eljárás zárult le a napokban. Köszönöm 
a DPMV Zrt. dolgozóinak a munkáját, 
valamint az összes segítőnek, aki a 
probléma megszüntetésében 
tevékenykedett. Köszönöm a lakosok 
türelmét. Bízom benne, hogy többé nem 
fordul elő ilyen probléma Ecseren. 

Év végéhez közeledve mindenki számot 
vet az adott időszakra tervezett 
feladatairól. Nincs ez másként az 
önkormányzatnál sem. Ilyenkor 
megvizsgálja a képviselő-testület, hogy 
melyek azok a feladatok, beruházások, 
amelyeket sikerült idén elvégezni, és 
melyek azok, amelyek még előttünk 
állnak. Az idei év sok szempontból 
sikeresnek mondható. Az egyre csökkenő 
állami támogatások ellenére idén is 
sikerült több beruházásnak a végére 

érnünk. Elkészült 
a mini Bölcsőde, 
még nem tudjuk, 
mikor vehetik 
birtokba a 
gyerekek, az 
e n g e d é l y e z é s i 
f o l y a m a t o k 
zajlanak. 

Négy utca és 
n é h á n y 
járdaszakasz került felújításra ebben az 
évben, a napokban az Ecsellő utca is 
átadásra kerül. Ezek nagyrészét saját 
forrásból kellett megvalósítanunk, az 
útfelújítások közül a Rákóczi szervízút 
esetében állt rendelkezésre pályázati 
forrás, ott is szükséges volt jelentős 
önerőre, az elnyert támogatás a beruházás 
30%-át sem fedezte. 

Napelem került a Művelődési Házra, és 
a horgásztó vízutánpótlásáról is 
napelemek segítségével gondoskodunk. 
Lebontottuk a központban lévő romos 
épület következő darabját, itt parkot 
alakítottunk ki, tavasszal tovább szépítjük 
a környezetét. Több épület megvásárlásáról 
döntött a képviselő-testület, ezek 
megtörténtek. 

Lesz helyünk bővíteni a Művelődési 
Házat és az udvara, illetve a belső parkoló 
is jelentősen bővül majd. Szerződéskötésről 
tárgyalunk egy gyógyszerésszel, 
amennyiben sikeresek lesznek a 
tárgyalások, az orvosi rendelő 
környezetében alakítanánk ki az új 
gyógyszertárat. Árokszakaszokat 
építettünk, és sorolhatnám a kisebb 
beruházásokat és eszközbeszerzéseket, 
amelyekről igyekeztem folyamatosan 
tájékoztatni a lakosokat. 

Nagyon örülök, hogy idén is sikerült a 
civil szervezetek működéséhez 
hozzájárulnunk. Így év végén a 2024. évi 
fejlesztések tervezése is szóba kerül, 
vannak áthúzódó és új beruházások, de 
ezekről majd a következő Cserfa 
számokban tudok részletesebb 
tájékoztatást adni. 

Addig is kívánom minden kedves 
újságolvasónak, hogy minél több időt 
tudjon szeretteivel tölteni a következő 
néhány hétben. Mindenkinek békés, 
boldog karácsonyi ünnepeket és boldog új 
évet kívánok!

Gál Zsolt
 polgármester

Ecseren ülésezett a helyi 
védelmi bizottság

A Vecsési Járási Helyi Védelmi Bizottság tartotta ülését 2023. november 16-án a 
Községházán. A Magyar Honvédség, a Rendőrség, a Katasztrófavédelem, a 
Kormányhivatal és az Önkormányzatok képviselői többek között áttekintették a téli 
időjárási események kezelésére történő felkészülés helyzetét és a fűtési időszakra 
jellemző tűzesetek veszélyeit. Megtárgyalták a szélsőséges időjárással kapcsolatos 
káresetek kezelésének tapasztalatait. A tanácskozás arra is alkalmat adott, hogy 
beszéljenek az aktuális jogalkalmazási teendőkről és problémákról.
Ecser örömmel adott helyet a védelmi bizottság ülésének.
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Karácsonyfát horgoltak az ecseri 
asszonyok a falunak
Az utóbbi hetekben az a hír járta Ecseren, 
hogy karácsonyfát horgolnak az ecseri 
asszonyok az idei ünnepre.  

Dr. Molnár Zsuzsanna, az Ecseri 
Önkéntes Tűzoltó Egyesület elnöke vissza 
is igazolta a hírt, sőt további részletekkel is 
szolgált lapunk részére. Eszerint a horgolt 
karácsonyfa magassága a tetejével együtt 3 
méter 30 centi lesz, alul pedig 2 méter lesz 
az átmérője, ami fölfelé gúlaszerűen 
szűkül. A készítmény szerkezete fém, amit 
hálóval vonnak be s erre fogják rárakni a 
horgolt ’nagyi kockákat’. Ezek mérete 
egyenként 15 x 15 cm, a tetején pedig egy 
horgolt csillag ékeskedik. December 3-án  
rakták fel ezeket az elemeket, amikből 
előre 427 darab kellett.  

A felhívás hatására mintegy 100 fő – 
beleértve az EKO-s fiúkat is – fogott össze 
a faluban, ami hatalmas létszámnak 
számít. Az ötlet egyébként a 
mezőkovácsháziaktól származik, s az 
interneten látható, hogy hazánkban 
néhány más helyen is csináltak már ilyet 
ezt megelőzően is. Az akció lényege, hogy 
Karácsonyra, a szeretet ünnepére egy 
közösségi összefogással adjanak egy 
ajándékot a falu lakóinak. S hogy a munka 
még gördülékenyebben menjen, 
alakítottak egy facebook csoportot is, 
ecser.karacsonyfahorgolas, aminek 
összesen 92 tagja van. A népes csoportnak 
szeptember 28-án volt az első összejövetele, 
s ettől kezdve vannak közösen 
megállapított határidők, hogy mikorra 
mit kell megcsinálni. Ezt mind közösen 
átbeszélték és összesen 78 fő vett részt a 
horgolásban, mely munkának az 
eredménye 800 db kocka lett. A 
legkevesebb teljesítmény 1 db, a legtöbb 
pedig 42 db nagyikocka volt. S a dolog 
pikantériája, hogy ezt a csúcsteljesítményt 
egy olyan hölgy érte el, aki előtte egyáltalán 
nem tudott horgolni, itt a csoportban 
sajátította el ezt a tudományt. Nagyné 
Lovas Zsuzsa volt az, aki cca. 15 kg fonalat 
ajándékozott ebbe a munkába. Ő korábban 
egyébként kötéssel foglalkozott, és onnan 
maradt neki még a fonala, amit a köznek 
ajándékozott. Tehát a saját pénze van 
benne ebben az adományban. Mindez 
azonban ipari felhasználású fonal volt, 
amit le kellett gombolyítani, aminek 
elvégzésére szintén többen összefogtak és 

legombolyították, hogy úgymond 
’konyhakész’ legyen a horgolók számára. 

De ezen kívül azért még csak kellett 
venni is fonalat, főként világosabb 
színűeket, hogy eléggé színes legyen a 
készítmény. A plusz fonalakat az 
önkormányzat kifizette, valamint a fémváz 
költségeit is ők állták. 

A csoport első találkozójára több, mint 
60 fő jött el, amit követően még 
megszerveztek két másikat is elsősorban 
azok számára, akik nem tudtak korábban 
jelen lenni. Ezen alkalmakkor került sor a 
megfelelő fonal és horgolótű 
kiválasztására. Ez utóbbi beszerzéséről 
szintén az önkormányzat gondoskodott. 
Érdekes körülmény, hogy nagyon sokan 

jelezték, ők egyáltalán nem tudnak 
horgolni, vagy esetleg valamikor, nagyon-
nagyon régen tanultak az iskolában. 
Ennek ellenére mégis szerettek volna 
ehhez a közös munkához hozzájárulni. 
Persze felmerült a kérdés, hogy van-e 
olyan ember, aki meg tudja tanítani őket. 
Erre a feladatra Jurisik Miklósné Editke 
vállalkozott. A csoportba aztán 
folyamatosan felraktak kis mintákat, sőt 
egy kis videó is készült, amiben Editke 
megmutatta, hogyan kell egy-egy lépést 
megcsinálni. Mind a színeknek az 
összeválogatása a meglévő fonalakból, 
ami nagyon széles skálát ölelt fel, mind 
pedig a minta kiválasztása egyéni volt. 
Tehát mindenkire magára volt rábízva, 

lelellllllelellelelelegogogogogogogogogogogogogogogogo bbbbbbbbmmbmbmbmbmbmbmb llllllollolololol ííííííííííyíyíyíyítttttootootototottttttttttttttttttttttttttákákákákákákákákákákákákákákákákákákák,, hhhhhhhohhohohohogggygygygy
Gyűlnek a nagyikockák
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hogy milyen színben és milyen mintát 
készít – és ettől lett olyan színes az egész! 
Szinte valamennyi szín megtalálható a 
produkcióban, piros, fehér, zöld, sárga, 
lila, rózsaszín, kék, stb. Sőt, egy-egy 
színnek különböző árnyalatai is vannak – 
az eredmény pedig egy nagyon színes és 
egyedi darab, hiszen mindenki saját maga 
döntötte el, hogy milyen színnel dolgozik. 
S mintákból is a neki leginkább tetszőtt 
választotta mindenki. 

Így ha a közös munka résztvevői 
ránéznek a fára, büszkén állapíthatják 
meg, hogy az ő munkájuk is benne van. 
Sőt, sok esetben anyuka és kislánya együtt 
horgoltak meg egy-egy darabot, így már a 
gyerekek is részeseivé váltak a közös 
munkának. Így ez az egész akció hatalmas 
közösségépítő tevékenységgé is vált. S 
természetesen, mint szinte minden 
megmozdulásban a faluban, az EKO Kft. 
munkatársai is nélkülözhetetlen munkát 
végeztek a fa összeszerelésében és 
felállításában, hogy ne legyen semmi 
akadálya a közös munka sikerének. 

S az egész karácsonyfa külső formájának 

megálmodója Sárosi József vállalkozó 
volt, aki helyi lakos szintén. A fém kúp- 
szerkezet 40 cm átmérőjű alapját pedig az 
ecseri barkácsbolt adta ajándékba. 

S a munka hevében, a közösen töltött 
szorgos percek megörökítésére két vers is 
született, melyeket Halászné Magyar 
Márta írt és mindkettő elolvasható a 
facebook csoportban. Őt is horgolás 
közben szállta meg az ihlet, amiben 
ténylegesen részt vett. S igen különös, de 
az elmúlt hetekben ennek a közös 

munkának köszönhetően bármerre járt az 
ember a faluban, legyen az a közért, az 
óvoda, vagy éppen az iskola, az emberek 
mindenhol arról beszéltek, hogy te éppen 
hol jársz, mit hogyan oldasz meg a 
kockában. Tehát Ecseren az utóbbi időben 
szinte mindenkit hatása alá vont a 
horgolás, s elmondható, hogy Ecser 

horgolt. S ez a varázs szeptember végétől 
tart. S a leadási határidő alkalmával 28-an 
vállalták ezt, hogy a kisebb kockákat 
összehorgolják nagyobba, azaz 4x4-es 
darabokba. November 26-án vasárnap 
pedig ennek az így létrehozott 28 darab 
nagyobb kockának az egybehorgolására 
került sor. December 3. pedig a nagynap 
volt, amikor fel is díszítették. Előre 
gondosan kiszámolták, hogy egy ekkora 
fához ennyi horgolt kockára van szükség. 
Azonban fontos, hogy legyen némi 
tartalék is, mert ha az időjárás megrongálja 

vagy bármi történik, akkor kell, hogy 
legyen cserekocka, hiszen az egész mű 
nagyjából egy egész hónapig kint lesz 
majd a szabad ég alatt. A szerkezetet 
magát viszont szét lehet csavarozni, így 
remélhetőleg az idei felavatást követően 
majd minden évben újra föl lehet állítani. 

A megrongálódott vagy elhasználódott 
kockákat pedig majd ki kell cserélni. Ezért 
nagyon jó, hogy most a szorgos kezek 
tartalékokat is készítettek. A mű 
felavatására pedig december 10-én, az 
Advent hangjai rendezvény keretein belül 
kerül majd sor. 

Nemes példája ez az összefogás annak, 
amikor egy szűkebb, kis közösség ad 
ajándékot egy nagyobb közösségnek. S a 
siker remélhetőleg nem fog elmaradni, 
mert már nagyon sokan most azt kérik, 
hogy ennek a kezdeményezésnek legyen 
folytatása. De jövőre legyen magasabb, 
Húsvétkor pedig készítsenek a fémvázra 
valami húsvétit. Arra is fény derült menet 
közben, hogy olyan rejtett tartalékok 
vannak Ecser lakosságában a hölgyek 
körében, hogy a bőrdíszművestől kedve 
mindenféle kézimunkához értő hölgyek 
élnek itt, akik szívesen vállalnak tanítást. 
Sőt, az is felmerült, hogy ha ezt a lelkesedést 
meg tudnák tartani,és aprópénzre tudnák 
váltani ezeket a rejtett tartalékokat, akkor 
lehetne különböző szakköröket is szervezni 
a faluban. Akár a kötés, a horgolás, a 
kézimunkázás, a bőrdíszművestől kezdve a 
korongozásban, szóval egy sor szakmában. 
S ezek mindegyikének művelője 
megtalálható Ecseren, tehát meg is tudja 
azt az érdeklődőknek tanítani. Az emberek 
nagyon örültek annak, hogy ők közösen, a 
saját munkájukat a közösségnek adhatják 
át, ami végül is egy hobby. S mindezzel a 
közös ügyet szolgálják.  

Dolgozik a szervezés

kkkkkkkkkáááááá kk kkkkkööö ö hh tő bbá jjá t bbá i
Hangyaszorgalmú ecseri asszonyok munkára készen
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Advent: mindenki saját magában és 
a környezetében teremtsen békét, akkor nem 
lesz háború
Ünnepi gondolatok dr. Csiba Tibor esperes-plébánossal
Advent tulajdonképpen azt jelenti, hogy 
’úrjövet’, melyben megerősítjük a 
várakozásunkat az Úrjézus születésére, 
előkészítjük a lelkünket, hogy készek 
legyünk a vele való találkozásra. 

Csiba Tibor ecseri plébános, esperes 
beszélgetésünk során rámutatott, az 
adventi várakozás nemcsak egy olyan 
várakozás, mint amikor az ember az 
orvosra vagy a buszra várakozik, hanem 
egy cselekvő várakozás, amikor mi 
magunkat is készítjük, amikor a mi 
jelenlétünk egy aktív jelenlét. Ezáltal az 
Advent önfegyelmet is tanít nekünk, 
meg rendszert hoz az életünkbe, hiszen 
ha ezek kimaradnak belőle, akkor 
ennyivel mindenképpen szegényebbek 
vagyunk. Tehát az emberek nem csupán 
várják a kis Jézus születését, hanem még 
annál is fontosabb, hogy tudatosan 
készüljenek rá, mert a várás az 
önmagában még kevés. 

Ez a tudatos készület azt jelenti, hogy 
ahogyan az ember vendéget vár, amikor 
is kitakarítja a házát, rendbe teszi a 
környezetét, szeretettel várja a vendéget, 
s ez tettekben, cselekedetekben is 
megmutatkozik. S ahogyan ha már 
egyszer a szobánkat kitakarítottuk, azt 
újra és újra megismételjük – így Jézus 
megszületésének várása is egy 
folyamatosan ismétlődő cselekedet. 

A napkeleti bölcsek alakjának 
legfontosabb üzenete pedig az, hogy 
mindannyian várakoztak és figyeltek, 
nyitottak voltak arra, hogy ebben részt 
vegyenek. Az pedig mindenképpen 
beszédes, hogy ők mindezt észrevették, 
mint ahogyan sokan mások pedig nem 
tették azt. 

Nekünk pedig ez azt üzeni, hogy ha 
nyitott szemmel élünk a világban, akkor 
föl tudjuk ismerni Isten jelenlétét abban. 
S tulajdonképpen az adventi 
várakozásnak ez a legnagyobb üzenete. 
Bárhol az országban, így Ecseren is 
nyitottak erre az emberek s érzékenyebbé 
válnak a másik ember rezdüléseire, 
annak akár örömére, akár pedig 
nehézségére, fájdalmára. Tehát ezeket a 
körülményeket ilyenkor sokkal inkább 

észreveszik az emberek. Az pedig még 
fontosabb lenne, hogy mindez ne múljon 
el az adventi időszak véget értével, 
hanem mindig az életünk részévé váljon. 
Az igazi rend ugyanis abban ismerszik 
meg, ha nemcsak akkor van rend, ha jön 
valaki, amikor várunk valakit, hanem az 
embernek egyébként is igényévé válik 
az, hogy rendet tartson maga körül. 

Ehhez hasonlóan nemcsak az adventi 
időben kell gondolnunk a szegényekre, 
az elesettekre, hanem ez az életünk 
részévé válva az év bármely időszakában 
fontos lehetőség, amivel élünk. Ezáltal 
pedig a társadalom is jobbá válik és 
előnyére változik, hogyha nemcsak 
meghatározott időszakokban gondolunk 
bizonyos tevékenységekre, mint a 
jótékonykodás, a másik ember 
megajándékozása, a másikra való 
konkrétabb odafigyelés, hanem ez 
mindenkor részévé válik az ember 
életének. 

Az ecseri nagyközösségben egy 
nagyon üdvözlendő dolog, hogy azok, 
akik ott vannak a templomban, akik 
részt vesznek az egyházközség életében, 
azok nem kampányszerűen teszik 

mindezt s nemcsak a nagyobb ünnepek 
táján, hanem ott vannak a 
hétköznapokban. De természetesen 
jelen vannak az ünnepekkor is. Így 
elmondhatjuk, hogy a mi 
közösségeinkben ünnep van, amikor a 
naptár akár mást mutat. Így nemcsak 
annyira az ünnepekhez kötődően, 
hanem a mindennapi életben is 
megjelennek ezek a dolgok. Ez pedig egy 
esperes-plébános számára egy nagyon jó 
érzés, hiszen ez azt mutatja, hogy 
nemcsak egy egyszerű üzenet ez, hanem 
advent, ami átmegy az emberek 
mindennapi életébe, annak részévé 
válik, nemcsak egy kampányidőszakbéli 
tevékenység, hanem ott van az emberek 
életében. 

Az ünnep közeledtét jelzik az adventi 
gyertyák, melyek közül mindegyiknek 
megvan a maga jelentése. Csiba Tibor 
esperes úr részére talán a harmadik, az 
örvendező vasárnap a legkedvesebb. De 
tulajdonképpen mind fontos, hiszen ha 
az egész életünk adventté válik, az egész 
életünk várakozás, az egész életünk 
karácsony, a születés örvendezése, akkor 
gyakorlatilag mindent megteszünk 
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Az ünneplők - az alkalomhoz illően  - 
kölyökpezsgővel koccintottak

Várakozás

annak érdekében, hogy az örök 
boldogság felé haladjunk. 

Ecseren pedig jól érezhető az 
önkormányzat támogatása abban az 
irányban is, hogy a helybeliek lelki élete 
mind jobban kiteljesedhessen, amit 
örömmel tapasztal az esperes úr. 

Az együttműködés az egyházzal 
harmonikus akár az advent ideji 
rendezvényeket vesszük figyelembe, a 
közös énekléseket, a karácsony esti 
programokat, mindenhol látszódik az, 
hogy egy irányba tekintenek és egy úton 
haladnak. 

A közös programok, mint például az 
advent idején való takarítás a templom 
környékén tovább erősítik a közösséget. 
Minden olyan alkalom, ahol az emberek 
összegyűlnek, a közösség növekedését 
szolgálja. 

Amikor a hétköznapi életben a 
hétköznapi dolgok megvalósításában 
összefogás tapasztalható, az 
mindenképpen az élet jele. 

A világban érzékelhető 
keresztényellenes magatartás 
érzékenyen érinti egy ilyen közösség 
vezetőjét és a híveket egyaránt. Az 
emberek közötti konfliktus mindig is 
volt és jelen van a világban. 
Szomorúsággal és fájdalommal 
tekintenek arra, amikor az emberek 
nem tudnak békességben egymással 
élni. De az esperes úr úgy véli, hogy 
nagyon fontos lenne még ezekben a 
vészterhes időkben is, hogy inkább 
arra törekedjünk, észrevegyük azt, 
ami szép és jó, s ne azon keseregjünk, 
ami rossz, meg ami fájdalmas. 

Ez persze nem azt jelenti, hogy nem 
veszünk róla tudomást. Viszont minél 
többet beszélünk róla, s minél inkább 
ez a közbeszédnek is a tárgya, az vissza 
tudja vetni az embert. Ha állandóan 
azon kesergünk, hogy mi van, meg 
hogy jaj, még mi minden lehet, mi 
nem fog megvalósulni, meg hogy 
mitől kell félni, akkor egy alapvető 
negatív hangulat és negatív 
lélekállapot alakul ki az emberben, 
ami mindenképpen befolyásolja az 
ember hogylétét. Ezért mindenképpen 
fontos élni és megtapasztalni a jót, 
ami bizony körülvesz bennünket. 

Mi mindent megteszünk annak 
érdekében, hogy a béke a mi 
köreinkben megvalósuljon s az egyház 
mindig üdvözölve tekint arra, ha a 
körülöttük lévő emberek is ezt így 
gondolják és így élnek. Nemcsak az a 

fontos, hogy mindez a cselekvések 
szintjén valósuljon meg, hanem az 
egyszerű hétköznapi emberek szintjén 
is, hogy hogyan beszélnek a másik 
emberrel, hogyan tűrik a konfliktust, 
hogyan tudják elfogadni a másképp 
gondolkodó embert. 

Ez természetesen nem jelenti azt, 
hogy mindennel egyet kell értenünk, 
ahogyan a másik gondolkodik, hiszen 
nyilván lesznek különféle nézeteink, 
amiket a másik ember nem tud, vagy 
nem akar elfogadni. De ennek a 
feloldása nem úgy fog történni, hogy 
pontosan úgy fogunk cselekedni, 
ahogy a többiek gondolják. Az egy 
hamis elképzelés, hogy a 
kompromisszum útján azokat a 
dolgokat vállaljuk fel, amik közösek 
bennünk. A többit pedig, ami eltér a 
másik ember gondolkodásától, azt 
elnyomjuk vagy elfelejtjük. Ez nem a 
békesség jegye, hanem az, hogy 
elengedjük a számunkra fontos 
dolgokat, ami viszont nem helyénvaló. 

Nyilvánvaló, hogy arról beszélni, ami 
közös, ami mindenki számára 
elfogadható, attól sokkal értékesebb, ha a 
kincseinkről tudunk beszélni és meg 
tudjuk osztani, hogy az nekünk miért 
fontos. Békesség akkor lesz a világban, 
ha békesség van bennem és békesség van 
a környezetemben. Sokan akarnak a 
világ békéjéért tenni, de közben 
elfeledkeznek arról, hogy saját magukban 
legyen békesség és saját magukkal 
legyenek békességben. 

És utána tudjanak odalépni a 
szomszédjukhoz, a gyermekükhöz, a rég 
nem látott rokonukhoz, akivel valamilyen 
nézeteltérés vagy probléma alakult ki 
évekkel ezelőtt, vagy akár úgy, hogy azt 
mondták, hogy abban a családban vagy 
száz éve történt valami és még most is 
annak a száz éves történetnek a levét 
isszák és nem hajlandóak pontot tenni a 
végére. 

Akkor lesz béke a világban, ha minden 
ember szívében békesség van. Nem 
megteremtjük, megálmodjuk a békét, 
hanem mi teremtjük meg azzal, hogy az 
magunkban megvan. 

S ha mindenki csak ennyit tesz, hogy 
saját magában békét teremt és a 
környezetében, akkor nem lesz háború. 

Szerencsére Ecseren általában ilyen 
emberek élnek.  

Az interjú szövegét szerkesztette, 
összeállította, írta Horváth K. József

Nem lehet elégszer elmondani, hogy 
egészségünk védelme és 
mozgóképességünk megtartása 
érdekében  –  a harmadik/negyedik X  
után is – mennyire fontos a rendszeres 
torna és testmozgás.  

Van egy kedves hölgy, a neve Horváth 
Ildikó, aki már sok éve rendszeresen tart 
pilates órákat az ecseri művelődési 
házban. Lehet téli zimankó vagy nyári 
kánikula, ő rendületlenül jön hetente 
kétszer, hogy alaposan megmozgassa az 
őt váró lányokat, asszonyokat. Pedig 
sokat kell utaznia (Újpestről és 
Dunakesziről), nem beszélve a késő esti 
hazaérkezéséről, de örömmel jön 
hozzánk, mert az évek során kialakult egy 
jó kis csapat, többségében ülőmunkát 
végző hölgyekből, akik nagyon 
megszerették ezt a mozgásformát és 
hűségesen vesznek részt Ildikó óráin. A 
foglalkozások változatosak, hiszen ő 
nemcsak klasszikus pilatest oktat, hanem 
jógát is, sőt gerinctréneri szaktudással is 
rendelkezik.

November 13-án nemcsak 
tornaszőnyeggel érkezett, hanem 
meglepetésként tortát is hozott! Éppen 10 
éve ugyanis annak, hogy először tartott 
pilates órát Ecseren.  Jó hangulatban 
ünnepeltük meg ezt a kerek évfordulót, 
nagyon hálásak vagyunk Ildikónak a 
kitartó és magas szintű oktatói 
munkájáért, köszönjük, hogy 
megszerettette velünk ezeket a nyújtó és 
erősítő gyakorlatokat.
A következő 10 évre is jó egészséget, sok 
sikert kívánnak Ildikónak az ecseri 
egészségtudatos nők és remélik, 
ugyanilyen lelkesen folytatja majd 
testnevelő munkáját. 

Ézsiás Tünde

Pilates-jubileumot 
ünnepeltek
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Elkészült a Volly István utca burkolata

Ecser Nagyközség Önkormányzata 
ebben az évben több száz millió 
forintból fejleszti a helyi utakat. Az 
útépítés mellé – ahol szükséges – 
ivóvízhálózat-csere is társul. Idén 
megújult az Árpád utca, elkészült a 
Rákóczi utcai szervizút és járda. Most a 
Volly István utca betonkő burkolata lett 
készen, szegélykővel, útpadkával együtt. 
A project az önkormányzat saját 
forrásából valósult meg. Reméljük az 
útépítés emeli az ottlakók és a 
közlekedők komfortérzetét, növeli az 
ingatlanok élhetőségét és értékét.

A kivitelezők jelenleg az Ecsellő 
utcában dolgoznak.

Az óvoda hagyományai, ünnepei színesítik a 
gyerekek óvodai mindennapjait. Az óvodába 
érkező gyerekeket és felnőtteket libás 
kompozíció fogadta jelezve, hogy Szent 
Márton és a libák lesznek az óvodai 
tevékenységeink, játékaink középpontjában.

A gyerekekkel felidéztük a jeles 
naphoz kötődő népszokásokat, 
hiedelmeket, időjóslásokat, népi 
rigmusokat. Tevékenységek közben 
libás mondókákat, dalokat tanultunk, 
népi játékokat játszottunk, libás 
meséket hallgattunk. Festettünk 
libatollal, morzsoltunk kukoricát, és 
mindhárom csoportban vendégváró 
sütik készültek.

A gyerekek szüleikkel, testvéreikkel együtt 
készítettek igazán egyedi lámpásokat. Sajnos 
idén az eső nem tette lehetővé a lámpás 
felvonulást, de jó hangulatú beszélgetések 
mellett azért falatoztunk az ilyenkor 
elmaradhatatlan libazsíros kenyérből és a 
finom süteményekből.

Szent Márton 
ünnepén a Cserfa 
Kuckó Óvodában
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A vízmű felhívása a fagyveszélyre, a téliesítés szükségességére
A közelgő hideg időjárás és a fagy komoly 
károkat okozhat a fagy ellen nem védett 
vízhálózatban (akár a falakon belüli vízvezeték-
hálózatban is), illetve azon vízmérőkben, 
amelyek fűtetlen helyiségekben, kamrákban, 
pincékben vagy aknákban vannak és 
nincsenek megfelelő védelemmel ellátva. Ezért 
a téli időszak közeledtével elérkezett az idő, 
hogy Felhasználóink megtegyék a szükséges 
óvintézkedéseket a vízvezetékrendszer elfagyás 
elleni védelme érdekében.

Miért?
Ha nincsenek is látható jelei a bejövő 

vízvezeték és külső csapok elfagyásának, a 
vízmérő vagy kerticsap-aknában 
megrepedhetett a cső annyira, hogy nem 
ömlik a víz, de egy kis résen folyamatosan 
ereszt. Egy szétfagyott vezetéken, átlagos 
nyomásviszonyok mellett 0,5 mm-es résen 
havonta 15 m3, 1 mm-es résen havonta 46 m3, 
3 mm-es résen havonta 360 m3, míg egy 5 
mm-es résen havonta akár 1000 m3 víz is 
elfolyhat!

A hatályos jogszabályi előírások szerint a 
fagy elleni védelemről a felhasználó köteles 
gondoskodni! Ennek elmulasztása vagy nem 
megfelelő végrehajtása esetén az elfagyott 
vízmérő árát, valamint a mérőcsere költségét 
és az elfolyt vízmennyiséget is köteles a 
Szolgáltatónak megtéríteni!

Ezért a kemény fagyok közeledtével érdemes 
elvégezni a vízvezetékrendszer víztelenítését, 

téliesítését, mellyel elkerülhetőek a fenti 
költségek, a rengeteg megspórolt 
bosszankodásról már nem is beszélve.

 A vízmérő akna védelme. A tél folyamán 
többször ellenőrizze, nincs-e víz az aknában!

A hiányzó aknafedlapot pótolja, ha sérült, 
cserélje ki!

Ellenőrizze a vízmérő akna lebúvó nyílását 
záró aknafedlap illeszkedését, megfelelő 
zárását. (A helytelenül visszarakott aknafedlap 
balesetveszélyes is lehet!) A vízmérő akna 
fedlapjának résmentesen kell záródnia, nem 
lehetnek hézagok, ahol a hideg levegő az 
aknába áramolhat.

A vízmérő műanyag fedelét tartsuk lehajtott 
állapotban.

A vízmérő szigetelését is úgy kell biztosítani, 
hogy az könnyedén eltávolítható legyen a 
vízmérő leolvasásakor!

Kerti csap: Az első fagy beállta előtt minden 
esetben szükséges elvégezni a kerti csap 
víztelenítését a földalatti téli elzárón – vagy 
más néven, fagycsapon – keresztül. Vonatkozik 
ez a ház külső falán levő csapra is. Lehetőség 
szerint csatlakoztassa le a csapra szerelt tömlőt 
(locsoló vezetékeket), de legalábbis 
gondoskodjon annak leürítéséről is.

A víztelenítés során a fagycsapot el kell 
zárni. Az elzárást követően mindig győződjön 
meg arról, hogy a csapot teljesen - ütközésig - 
elzárta-e? Amennyiben nem jól zárja el, a 
víztelenítő nyíláson keresztül szivároghat. 

Ennek ellenőrzéséhez szüntesse meg a többi 
fogyasztást és győződjön meg a vízmérő 
számlapján a számok vagy a csillagkerék 
mozdulatlanságáról. A csap elzárása után 
nyissa ki a kifolyó szelepet, hogy a földfölötti 
részből távozzon a víz és helyére levegő 
kerüljön. A folyamat során jellegzetes hangot 
hallhat. Ha ezt a hangot nem hallja, az a csap 
meghibásodását jelentheti, ebben az esetben 
mindenképpen kérjen segítséget szakembertől.

Lakott épületünkben, leginkább a nem 
fűtött helyiségekben futó vízvezetékeket és 
szerelvényeket veszélyezteti a fagy. Ebben az 
esetben mindenképp ügyelni kell arra, hogy a 
téli hónapokra bezárják az ablakokat, illetve 
ahol kell, kicseréljék a törött üveget.

Javasoljuk, hogy télen nem használt 
ingatlanát rendszeres időközönként 
ellenőrizze, vagy megbízottja útján 
ellenőriztesse az esetlegesen bekövetkező 
károk megelőzése, illetve mielőbbi észlelése 
érdekében!

Ha későn lát hozzá a víztelenítéshez és a 
befagyott víz miatt nem tudja az elzárócsapot 
elfordítani, meleg vízzel, óvatosan 
felolvaszthatja a benne lévő jeget, majd ezt 
követően elvégezheti a víztelenítést.

További részletek: www.ecser.hu. Köszönjük, 
hogy odafigyel a telken belüli vízellátó rendszer 
állapotára, hiszen a rendeltetésszerű 
működtetés közös érdekünk!

Dél-Pest megyei Víziközmű Szolgáltató Zrt.
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Püspöki látogatás, bérmálás az ecseri templomban

Ecserre érkezett Marton Zsolt váci 
megyéspüspök, aki a plébánián Csiba 
Tibor esperes társaságában elbeszélgetett 
a bérmálkozókkal.

Püspök atyát a templomban Aszódi 
Csaba András és Jármai Ildikó köszöntötte. 
Marton Zsolt beszédében szeretettel 
köszöntötte az ecseri híveket. Elmondta, 
hogy abban a szerencsés helyzetben van, 
hogy abban az egyházmegyében püspök, 
ahol született, tanult és papként szolgált. 
Maglódon élt és az Ecseri Általános 
Iskolában tanított, míg el nem kezdte a 
papi szemináriumot.

Püspök úr üdvözölte a bérmálkozókat. 
Bennük az egyház jövőjét látja, akik 
szolgálatukkal, szerepvállalásukkal 
erősítik a Katolikus Egyházat. Püspök atya 
krizmába mártott hüvelykujjával keresztet 
rajzolt a bérmálkozók homlokára e 
szavakkal: "Vedd a Szentlélek ajándékának 
jelét."

A bérmálás a keresztséggel és az 
Eucharisztiával együtt a három beavató 
szentség egyike. A bérmálás az a szentség, 
amelyben a megkeresztelt a Szentlélek 
ajándékát kapja, erőt és szilárdságot a 
keresztény életre, küldetést, hogy Krisztus 

élő tanúja legyen az egyházban és a 
világban.

A bérmálás a felnőtt keresztény élet 
mellett való tudatos döntés, elköteleződés 
és erre Isten válasza: a Szentlélek 
teljességének befogadása.

Egyházközségünk hat tagja évek óta 
készült arra, hogy bérmálkozzon. Az 
ünnepi pillanat 2023. november 19-én jött 
el számukra.

A szentmise után a Gödöllői Esperesi 
Kerület papsága tartott találkozót a 
plébánián.

Marton Zsolt püspök megérkezik Ecserre

Aszódi Csaba András és Jármai Ildió köszönti a püspököt Marton Zsolt beszédét tartja
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A Cserfa következő, 2024. 1. szá-
ma január 27-én jelenik meg. 
Nyomdába adás: január 20.  
Lapzárta: január 15.
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Sütemény és társasjáték. E kettő együtt garantálta a kö-
zönségsikert a Száz Kéz Egyesület november 17-i rendez-
vényén. A művelődési házban sokféle társasjáték kipróbá-
lása mellett lehetőség volt az édességek kóstolására is.

A régóta fennálló, kiváló ecseri-nagytarcsai kapcsolato-
kat erősítette, hogy a Zöld Koszorú Hagyományőrző Kör 
Petruska Tánccsoportja november 18-án fellépett Nagy-
tarcsán. Nógrádi szlovák táncokat és Madocsai táncokat 
mutattak be. Köszönjük szépen a meghívást a Nagytarcsai 
Szlovákok Önkormányzatának!

Az Ecsert Vecséssel összekötő úton, a Jysk bejáratánál megépült körforgalom éjjel kivilágítva szolgálja a közlekedés-
biztonságot. A 3101. jelű úton nemcsak ez a csomópont épült meg, hanem az útpálya is megújult Ecser irányában, a 
Régi Vecsési útig.
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